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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

č. 171říjen 2022

Komunální volby v Klášterci nad Orlicí 23. – 24. 9. 2022
Vážení spoluobčané, děkuji Vám za účast v komu-
nálních volbách. Jsem ráda, že jste zájem o dění 
v obci vyjádřili svým hlasováním. Hlasováním jste 
rozhodli o složení zastupitelstva na příští 4 roky. 
Vaše hlasy jsou pro mne i ostatní členy zastupi-
telstva uznáním a oceněním naší práce. Zvolení 
kandidáti se budou podílet na vedení a rozvoji 
naší obce a vy se na ně můžete obracet se svými 
podněty.
Děkuji členům volební komise za bezproblémový 
průběh a vyhodnocení voleb. Velké poděkování si 
zaslouží všichni zastupitelé minulého volebního 

období, byla to dobrá parta lidí pracujících pro 
naši obec. Děkuji těm, kteří s námi již dále nepo-
kračují panu Mgr. Radimu Horňákovi a paní Jitce 
Vlkové. Zvláštní poděkování patří panu Zdeňku 
Burešovi. Chci mu velmi poděkovat za spolupráci,  
p. Zdeněk Bureš byl minulé volební období místosta-
rostou obce, již předtím vykonával funkci starosty  
a člena zastupitelstva. Pracoval pro naši obec 32 
let a to si zaslouží velké uznání. Věřím, že své zku-
šenosti i nadále uplatní prací ve výborech obce. 
Přeji mu zasloužené užívání důchodového věku  
a celé jeho rodině hodně zdraví, štěstí a pohody. 

Nově zvolení členové zastupitelstva Obce Klášterec nad Orlicí na období září 2022 - září 2026:
Dne 19. 10. 2022 proběhlo ustavující zasedání zastupitelstva, na místo starostky obce byla zvolena  
Lenka Ševčíková, místostarostou byl zvolen Miroslav Jirčík. Předsedou finančního výboru se stal  
Jindřich Kalous, předsedou kontrolního výboru Tomáš Bartoš. Ostatní výbory budou obsazeny předse-
dy a členy na příštím jednání zastupitelstva.

Zleva: Jindřich Kalous, Miroslav Jirčík, Olga Kalášková, Lenka Ševčíková, Václav Fiedler, 
Tomáš Bartoš, Miloš Hofman, Pavel Michalička a Patrik Fišer

Přeji naší Obci jen to dobré, zvolenému zastupitelstvu klid a čas na práci, jejímž cílem je, aby se nám 
všem v Klášterci dobře žilo a aby se obec, kterou máme rádi úspěšně rozvíjela.

Lenka Ševčíková, starostka obce
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Jak jsme volili v Klášterci nad Orlicí 
ve dnech 23.9. – 24. 9. 2022?

Volby do zastupitelstva obce 
Počet zapsaných osob do seznamu voličů ......713
Počet voličů, kterým byla vydána obálka ........394
Počet odevzdaných obálek .............................393
Voličská účast ......................................... 55,26 %

Vol. strana č. 1 – Sdružení pro Klášterec

Jméno a příjmení Počet hlasů

1 Bc. Lenka Ševčíková 281

2 Pavel Michalička 296

3 Miroslav Jirčík, DiS. 269

4 Mgr. Olga Kalášková 244

5 Ing. Václav Fiedler 192

6 Miloš Hofman 196

7 Mgr. Vendula Hovorková Hebrová 129

8 František Toman 186

9 Pavel Vymetálek 190

Vol. strana č. 2 – Klášterecké sdružení

Jméno a příjmení Počet hlasů

1 Ing. Jindřich Kalous 209

2 Bc. Patrik Fišer 193

3 Tomáš Bartoš 214

4 Jitka Vlková 144

5 Bc. Ondřej Janeček 134

6 Ing. Michal Moravec 108

7 Mgr. Václav Štefek 100

8 Karel Mikula 53

9 Ing. Pavel Bříza 73

Volby do 1/3 Senátu Parlamentu ČR
Počet zapsaných osob do seznamu voličů ......711
Počet voličů, kterým byla vydána obálka ........322
Počet odevzdaných obálek .............................322
Platné hlasy ...................................................284
Voličská účast  ........................................ 45,29 %

Jméno a příjmení Počet hlasů
1 Petr Fiala 235
3 Stanislav Ešner  49

Vážení čtenáři, spoluobčané,
k  napsání následujícího článku mne „vyprovoko-
val“ výrok majitele rekreační chalupy, který prone-
sl na adresu obce při placení poplatku za odpad ve 
výši 720,- Kč za nemovitost: „Umíte akorát zvyšo-
vat poplatek za odpad a pro lidi neděláte nic“. Pro-
tože jsem přesvědčen, že hlavně druhá část výroku 
a nicnedělání pro lidi není pravda, a je pro všechny, 
kteří se na rozvoji obce Klášterec nad Orlicí podíle-
jí až urážející, rozhodl jsem se reagovat.
Začnu tedy odpady: od mého posledního článku, 
kde jsem apeloval hlavně na třídění, se moc ne-
změnilo. Třídí se, ano, ale stále přetrvává u části 
občanů názor, že je asi zbytečné trochu času vě-
novat roztřídění odpadu tzv. podle komodit. A tak 
se stále opakuje situace, kdy v nádobách na SKO 
najdeme velké igelitové pytle s veškerým odpadem. 
Pokud třídění odpadů skutečně všichni nevezmou 
vážně, nesplní obec celkem přísná kritéria množ-
ství ukládaného odpadu na skládku v přepočtu na 
občana. Množství nad stanovený průměr zaplatí 
obec vyšší částkou a tím celkově vzrostou náklady. 
A to ve výsledku znamenalo už pro rok 2022 zvýše-
ní poplatku. Aby obec splnila zákonné požadavky, 
musí to pochopit právě „lidi“.
A nyní ke druhé části výroku: s  tím, že nic nedě-
láme pro lidi, nemohu zásadně souhlasit. Je spíše 
otázka, co si představit pod pojmem „dělat pro 
lidi“. Letošními komunálními volbami jsem ukon-
čil práci ve voleném orgánu obce – zastupitelstvu. 
Od listopadu r. 1990 jsem osm volebních období 
pracoval jako člen zastupitelstva, 3 volební období 
jako místostarosta, 3 volební období jako starosta. 
Byl jsem tzv. u všeho zásadního v rozvoji obce za 
uplynulých 32 let. Protože podrobný popis by ob-
sahem vydal na samostatné Sousedské listy, popí-
šu v další části článku hlavní oblasti, které přešly na 
obce v nových podmínkách od počátku roku 1990. 
Už v roce 1990 převzala obec poměrně hodně ma-
jetku po odchodu sovětské posádky. Stát tehdy 
rozhodl, že majetek bude převeden na příslušné 
obce. Na obec bylo převedeno několik desítek po-
zemkových parcel, budovy původních kasáren, ale 
i stavby postavené pro potřeby vojenské posádky 
a skoro dokončené objekty kuchyně, jídelny a so-
ciálního zařízení pro vojáky. Majetek v  hodnotě 
několika milionů korun. Část majetku se podařila 
následně finančně zhodnotit a tak už v roce 1992-
1994 proběhla zásadní přístavba ZŠ, která vyřešila 
původní nevyhovující prostory. Byl to první velký 
vklad obce do budoucnosti – tedy pro lidi. V rozvo-
ji školství pokračovala i další zastupitelstva 2010-
2011 další přístavbou a následně zateplením staré 
budovy, výměna oken, na celém komplexu budovy 
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Foto: Lenka Ševčíková

ZŠ nová střecha. Ke dnešnímu dni má obec úplnou 
ZŠ s  plnohodnotným vybavením, plně schopnou 
konkurence škol v okolí. Já tyto snahy všech zastu-
pitelstev považuji právě prací „pro lidi“. 
V této oblasti nelze zapomenou na MŠ. V obci je od 
r. 1979 MŠ pro 60 dětí. V roce 2008 proběhla první 
modernizace – komplexní zateplení, výměna oken 
a dveří, nová sedlová střecha. Hned nato měla pro-
běhnout druhá etapa. Ne vinou obce, ale změnou 
podmínek dotační politiky státu došlo na 2. eta-
pu v  roce 2021. Máme tedy MŠ plně obsazenou 
s moderním vybavením, novým topením, řízenou 
ventilací a bohatě vybavenou novým nábytkem a 
hračkami pro děti. I tyto počiny obce považuji za 
práci pro lidi. Vklad do budoucnosti obce. 
Další důležitou oblastí, která byla obci předána 
v  roce 1992, bylo bytové hospodářství. Obci při-
padly do správy a majetku bytové domy, dosud ve 
správě bytového podniku Žamberk. Součástí byla 
i bytovka se 72 byty po odchodu vojenské posádky 
a také tzv. „kachlíkárna“. Dvě původní čtyřbytov-
ky byly obydlené, tři užívali vojáci. Dva z  těchto 
domů byly prodány soukromým zájemcům, třetí 
byl vlastními silami obce opraven a opět obydlen. 
Postupně byla opravena i velká bytovka se 72 byty 
a obydlena novými nájemníky. Převzaté byty a je-
jich obydlení pomohlo obci k nárůstu obyvatel na 
více jak 900. V letech 1999-2000 se podařilo pře-
stavět i „kachlíkárnu“. Obec tím získala dalších 
27 moderních bytů. Celkový počet bytů v majetku 
obce byl v té době 117 bytových jednotek. Převzat 
byl i dům Lhotka č. 27, ten smlouvou převedl pan 
Parish. Bytové hospodářství, údržba domů a bytů 
je jedna z  hlavních starostí obce. Za 30 let bylo 
údržbě věnováno několik desítek milionů korun. 
S  bytovým hospodářstvím úzce souvisí kotelna  
a plynové hospodářství. Ekologické topení plynem 
– propan butanovou směsí – zavedla obec už v roce 
1994. Průběžně byla kotelna modernizována, aby 
splňovala požadavky a nároky na dodávku tepla a 
teplé vody při pokud možno úsporném provozu. Já 
osobně považuji starost o bytové vlastnictví právě 
„prací pro lidi“. Ještě bych rád zmínil problematiku 
dopravy a místních komunikací v obci. Obec vlast-
ní asi 35 km místních komunikací různého typu, 
povrchu a důležitosti. Cestám se zastupitelstva vě-
novala průběžně, na opravy a údržbu se vždy vydá-
valy částky v řádech stotisíc korun, poslední roky 
minimálně jeden milion. Dlouhodobým záměrem 
bylo povrchy důležitých komunikací zpevnit. Tento 
záměr obce se začal dařit po provedené a zapsané 
pozemkové úpravě v  roce 2010. Následně až do 
letošního roku bylo ve spolupráci s  Pozemkovým 
úřadem realizováno několik projektů úpravy cest, 

celkem asi 15 km. Podařilo se upravit komunikace 
pro lepší zemědělskou dopravu, pro dostupnost 
odlehlých částí obce. Tyto projekty jsou v hodnotě 
několika desítek milionů korun. V neposlední řadě 
nové povrchy cest usnadňují i zimní údržbu. 
Doprava nejsou jen místní komunikace, ale i spoje-
ní obce s okolím, u nás závislá na autobusech. Zde 
bylo rovněž několik okamžiků, kdy zastupitelstvo 
obce muselo trvat na zajištění dostupnosti obce 
a zachování spojů. Poslední zkouškou byl letošní 
začátek června. Protože jsme se dlouhodobě zají-
mali a osobně jednali s novými dopravci, nebyly u 
nás zásadní nedostatky, jako v jiných částech kra-
je. Naopak se podařilo zachovat důležitý dopolední 
spoj, který o hlavních prázdninách nejezdil. Rov-
něž toto považuji – udělat něco pro lidi. 
Vážení čtenáři, byly by i další oblasti, které za uply-
nulých 32 let prošly v  obci zásadní změnou. Dů-
ležitou je však oblast ekonomiky a majetku. Zde 
musely účetní obce zvládnout zásadní změny. Do 
r. 1990 dělaly řadu účetních a ekonomických úko-
nů pro obce okresní národní výbory. Celkem rychle 
a jednorázově musely obce tyto agendy převzít. 
Začala také nabývat hodnota majetku obce a jiné 
nároky byly na zpracování rozpočtu. S  rozvojem 
aktivit obce a převzetím majetku se také zvyšoval 
rozpočet. Z  počátečních asi 3 mil. Kč na součas-
ných 30 mil. Kč. V řádech stovek milionů korun má 
obec nyní hodnotu majetku. Řádné hospodaření 
dle rozpočtu, správa majetku obce a jeho zhodno-
cování osobně považuji „za práci pro lidi“.
Tak snad na závěr: pro lidi se každý rok koná bez-
mála 30 kulturních, společenských a sportovních 
akcí, v  obci aktivně pracují společenské organi-
zace, obec prostřednictvím SPOZ ročně osobně 
navštíví 30-35 jubilantů nad 70 let, 2 x ročně vítá 
nové malé občánky, koncem r. 2018 byl po rekon-
strukci otevřen obecní dům – obecní úřad v  mo-
derních prostorách, ale i další prostory pro lékaře, 
důchodce, mladé maminky s dětmi, připravuje se 
muzejní síň pro připomenutí historie obce.
Vážení spoluobčané, zdá se vám, že se v naší obci 
skutečně nic pro lidi nedělá, nebo se snad dá říci, 
že se pro lidi přece jen „něco“ udělalo?
Dovolte mi prosím, abych v závěru mého článku po-
děkoval všem, se kterými jsem v tom dlouhém období 
32 let spolupracoval – členům zastupitelstev, komi-
sí, spol. organizacím, zástupcům firem a všem obča-
nům, kteří mě v mé práci podporovali. Vyjmenovat je 
nelze, byl by to dlouhý seznam. Děkuji.
Nově zvolenému zastupitelstvu přeji hodně úspěchů 
a vytrvalost při realizaci projektů a záměrů rozvoje 
Klášterce n. Orlicí.

Zdeněk Bureš
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AKTUALITY 
z Klášterce nad Orlicí:z Klášterce nad Orlicí:

	z výstavba kanalizace, výkopové práce probíhají 
podle harmonogramu stavby, zbývá dokončit 
položení vedení kanalizace ve 2 menších čás-
tech obce, ve 4 rozsáhlejších částech je již ho-
tovo, výkopy v  komunikacích budou na zimu 
upraveny betonovým krytem, příští rok se  
počítá s opravou asfaltobetonem

	z hlavní silnice – ve dnech 9., 10. a 11. 11 bude 
částečně omezena doprava po hlavní silnici v 
obci, bude probíhat frézování a asfaltování po 
výkopových pracích po kanalizaci, doprava 
bude na 3 místech řízena semafory, výkopy 
musí být před zimou provizorně upraveny

	z byla zahájena letošní etapa opravy střechy kos-
tela, bylo postaveno lešení kolem vstupní věže, 
bohužel je tím ztížen pohyb po hřbitově, pro 
přístup k hrobům použijte bránu naproti faře, 
při pohybu po hřbitově buďte opatrní, mrzí 
mne načasování stavby lešení na dobu „duši-
ček“, ale obec nerozhoduje o termínech stavby 

	z z důvodu negativní zkušenosti s užíváním zahra-

dy MŠ při akcích na fotbalovém hřišti bylo roz-
hodnuto, že zahrada MŠ nebude při akcích ote-
vírána, po posledních fotbalových zápasech byla 
zničena průlezka, dále byla poničena podzimní 
výzdoba a v zahradě byly poházeny odpadky, je 
škoda, že rodiče nejsou schopni na své děti do-
hlédnout a vysvětlit jim, jak se mají chovat

	z byla dokončena oprava místní komunikace 
nad Sokolovnou a dalších komunikací zniče-
ných na 13 místech přívalovým deštěm

	z po zadávacím řízení byla podepsána kupní 
smlouva s firmou THT Polička, s. r. o. na no-
vou cisternovou automobilovou stříkačku pro 
naši výjezdovou jednotku dobrovolných hasičů 
v hodně 8,7 mil Kč, dotace od státu a kraje bude 
činit 3 mil. Kč, termín dodání červenec 2023 

	z obec má možnost zapojit se do projektu využití 
biologicky rozložitelného odpadu, bude zjiš-
ťován zájem občanů o kompostéry, v  případě 
zájmu o kompostér vyplňte prosím dotazník, 
dotazníky jsou k dispozici na obecním úřadě 

	z přeji všem hezký podzim a děkuji zahrádká-
řům za moštování letošní dobré úrody jablek

Lenka Ševčíková, starostka obce

INFORMACE 
z jednání zastupitelstva z jednání zastupitelstva 
obce Klášterec nad Orlicíobce Klášterec nad Orlicí

Jednání dne 31. 8. 2022 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
	z bere na vědomí rozpočtové opatření č. 4 ze 

dne 27. 7. 2022 v celkové výši 249 577,14 Kč 
a rozpočtové opatření č. 5 ze dne 29. 8. 2022 
v celkové výši 142 400 Kč
	z bere na vědomí zprávu ředitele ZŠ o zajištění 

školního roku 2022-2023
	z bere na vědomí informace starostky o postu-

pu prací při výstavbě kanalizace a informaci 
o provedení dešťové kanalizace na Čertovce 
v hodnotě 118 635 Kč bez DPH 
	z bere na vědomí informace starostky o dokon-

čení výstavby 2 polních cest
	z bere na vědomí aktuální informace o bytovém 

hospodářství obce, informaci o vyúčtování  
a dodávce tepelné energie včetně informace  
o výši kalkulace dodávky na další rok

	z bere na vědomí informace o opravách komu-
nikací obce
	z souhlasí se zadáním zpracování a administra-

ce zadávacího řízení akce „Klášterec nad Orlicí 
– Čertovka, rekonstrukce místní komunikace  
p. p. č. 2318 a 2319/12“ p. Josefu Francovi
	z bere na vědomí informace o přípravě nabídky 

ceny projekčních prací řešení chodníků a za-
stávek u hlavní silnice v centru obce 
	z bere na vědomí zprávu ředitelky MŠ o zajištění 

školního roku 2022-2023
	z schvaluje čerpání rezervního fondu MŠ na  

návratnou finanční výpomoc na mzdu perso-
nální podpory výši 58  000 Kč na překlenutí 
doby získání dotace z fondu EU v rámci výzvy 
Šablony. Dále Zastupitelstvo obce schvaluje 
navýšení rozpočtu MŠ na rok 2022 o částku 
40 000 Kč na elektrickou energii a vodu
	z schvaluje navýšení závazného ukazatele pro 

Mateřskou školu Klášterec nad Orlicí o částku 
40 000 Kč. Celkově bude závazný ukazatel hos-
podaření MŠ pro rok 2022 ve výši 590 000 Kč 
s  účelovým určením 550 000 Kč na provozní 
výdaje a 40  000 Kč navýšení na úhradu elek-
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třiny a vody. 
	z bere na vědomí zprávu hodnotící komise  

o posouzení a hodnocení nabídek na veřejnou 
zakázku „Dodávka cisternové automobilové 
stříkačky pro JSDH obce Klášterec nad Or-
licí“. Zastupitelstvo obce Klášterec nad Or-
licí jako zadavatel na základě provedeného 
hodnocení a posouzení nabídek rozhodl dne  
31. 8. 2022 v souladu s ust. §§ 122 a 50 zákona 
č. 134/2016 Sb., že vybraným dodavatelem na 
veřejnou zakázku „Dodávka cisternové auto-
mobilové stříkačky pro JSDH obce Klášterec 
nad Orlicí“ je účastník THT Polička, s.r.o., 
IČO 465 08 147, se sídlem Starohradská 316, 
Dolní Předměstí, 572 01 Polička, s  nabídko-
vou cenou 7.197.000,- Kč bez DPH. Zastupi-
telstvo obce Klášterec nad Orlicí prohlašuje, 
že v  rámci poskytnutí dotace dofinancuje po-
řízení cisternové automobilové stříkačky pro 
jednotku SDH Klášterec nad Orlicí, název akce 
„Klášterec nad Orlicí – Cisternová automobi-
lová stříkačka“ číslo EDS 014D261002017.  
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí uklá-
dá starostce obce podepsat s dodavatelem kup-
ní smlouvu.
	z schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí  

individuální účelové investiční dotace na no-
vou cisternovou automobilovou stříkačku  
ve výši 500 tis. Kč mezi Pardubickým krajem 
IČ 70892822 a Obcí Klášterec nad Orlicí
	z schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí in-

dividuální účelové dotace na pořízení dýchací 
techniky s příslušenstvím v maximální výši  
120 tis. Kč mezi Pardubickým krajem  
IČ 70892822 a Obcí Klášterec nad Orlicí
	z bere na vědomí informaci o podání žádosti na 

pořízení požárního přívěsu, případné spolufi-
nancování obce bude řešeno v  rámci sestavo-
vání rozpočtu na r. 2023
	z schvaluje uzavřít smlouvu o zřízení věcné-

ho břemene - služebnosti č. IV-12-2022743/
VB/02, Klášterec n. Orlicí, par. č. 1134/22, 
kNN, která zatíží pozemek obce parc.  
č. 1985/1 za jednorázovou náhradu ve výši 
5800 Kč bez DPH
	z schvaluje směrnici Obce Klášterec nad Orlicí  

č. 1/2022 o vymezení výše stravného při pra-
covních cestách s účinností od 1. 9. 2022
	z schvaluje prodej pozemku p. č. 877 zastavě-

ná plocha a nádvoří o výměře 54 m² za cenu  
60 Kč/m² manželům …., celková kupní cena za 
pozemek činí 3240 Kč s tím, že kupující uhradí 
náklady spojené s prodejem pozemku, zejména 
úhradu poplatku za vklad do katastru nemovi-

tostí a případné další poplatkové povinnosti 
	z schvaluje prodej pozemku p. č. 876 zastavě-

ná plocha a nádvoří o výměře 22 m² za cenu  
60 Kč/m² panu …., celková kupní cena za po-
zemek činí 1320 Kč s  tím, že kupující uhradí 
náklady spojené s prodejem pozemku, zejména 
úhradu poplatku za vklad do katastru nemovi-
tostí a případné další poplatkové povinnosti
	z Jednání dne 21. 9. 2022 Zastupitelstvo obce 

Klášterec nad Orlicí:
	z bere na vědomí zprávu o plnění rozpočtu obce 

k  19. 9. 2022, na straně příjmů byl rozpočet 
splněn na 84,4 % na straně výdajů na 48,6 %
	z bere na vědomí zprávu o zhodnocení volných 

finančních prostředků obce na fondech a ter-
mínovaném vkladu
	z bere na vědomí rozpočtové opatření č. 6 ze dne 

5. 9. 2022 v celkové výši 210 000 Kč
	z schvaluje navýšení rozpočtu Masarykovy zá-

kladní školy na rok 2022 o částku 255 000 Kč 
na elektrickou energii a o částku 89 078 Kč na 
financování pedagogické práce v rámci uděle-
né výjimky z počtu žáků
	z schvaluje navýšení závazného ukazatele pro 

Masarykovu základní školu Klášterec nad 
Orlicí o částku 344 078 Kč. Celkově bude zá-
vazný ukazatel hospodaření ZŠ pro rok 2022 
ve výši 2 014 078 Kč Kč s účelovým určením:  
1 585 000 Kč na provozní výdaje, 40  000 Kč 
příspěvek na vrátného, 25  000 na učební po-
můcky, 20 000 Kč dotace kraje na projekt škola 
do přírody, 255 000 Kč příspěvek na elektřinu 
a 89 078 Kč na financování pedagogické práce 
v rámci udělené výjimky z počtu žáků
	z bere na vědomí zprávu předsedy kontrolního 

výboru
	z schvaluje prodloužení náj. smlouvy na byt  

čp. 196/2 o vel. 1+1 na dobu neurčitou
	z bere na vědomí informace o vyúčtování nákla-

dů bytů za období 2021/2022
	z bere na vědomí informace o odpadovém  

hospodářství obce a kontrole z Ekokomu
	z bere na vědomí informace starostky o opra-

vách komunikací obce
	z schvaluje uzavřít smlouvu o zřízení věcné-

ho břemene - služebnosti č. IV-12-2024783/
SOBS VB/01, Klášterec n. Orlicí, p. č. 1996/2, 
kNN, která zatíží pozemek obce parc. č. 1996/1 
za jednorázovou náhradu ve výši 14300 Kč bez 
DPH za podmínky provedení stavby do 30. 4. 
2023
	z podporuje a doporučuje, aby oprava střechy 

kostela Nejsvětější Trojice v Klášterci nad Or-
licí byla i v  roce 2023 podpořena z Programu 
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záchrany architektonického dědictví MKČR. 
V  případě realizace se Obec bude podílet na 
financování akce dle svého usnesení č. 78/19  
a podmínek poskytování dotace z  rozpočtu 
obce v daném roce

Ustavující zasedání Ustavující zasedání 
Zastupitelstva obce Klášterec nad Orlicí 

19. 10. 2022:
	z schvaluje program ustavujícího zasedání
	z schvaluje zvolení jednoho místostarosty
	z určuje, že pro výkon funkce starosty obce bude 

člen zastupitelstva uvolněn
	z volí starostkou obce Bc. Lenku Ševčíkovou,  

trvale bytem Klášterec nad Orlicí, Lhotka 
	z volí místostarostou obce Miroslava Jirčíka,  

trvale bytem Klášterec nad Orlicí 
	z zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. Oba 

výbory budou tříčlenné
	z volí předsedou finančního výboru Ing. Jindři-

cha Kalouse, trvale bytem Klášterec nad Orlicí 
	z volí předsedou kontrolního výboru Tomáše 

Bartoše, trvale bytem Klášterec nad Orlicí
	z odkládá volbu členů finančního a kontrolního 

výboru na příští jednání obecního zastupitel-
stva
	z stanoví měsíční odměnu za výkon funkce mís-

tostarosty jako neuvolněného člena zastupitel-
stva obce. Odměna bude poskytována od 1. 11. 
2022. 
	z bere na vědomí rozpočtové opatření č. 7 ze dne 

12. 10. 2022 
	z schvaluje uzavření smlouvy o zřízení věcné-

ho břemene - služebnosti č. IV-12-2023487/

VB/01, Klášterec nad Orlicí, par. č. 311/8, 
kNN, zatížený pozemek obce parc. č. 2243/1 
za jednorázovou náhradu ve výši 2000 Kč  
+ DPH
	z schvaluje uzavření smlouvy o zřízení věcného 

břemene – služebnosti pro stavbu vodovodní 
přípojky pro p. p. č. 3166, zatížený pozemek 
obce p. č. 3161 za jednorázovou náhradu  
ve výši 1000 Kč
	z schvaluje Prohlášení o vzniku bytového spo-

luvlastnictví v  budově čp. 189 na pozemku  
č. st. 417 jehož součástí je budova čp. 189, dále 
k pozemkům p.č. 1351/22 a p.č. 1351/26 slou-
žících k  zajištění práva přístupu k  budově, to 
vše v katastrálním území Klášterec nad Orlicí, 
obec Klášterec nad Orlicí. Zastupitelstvo uklá-
dá starostce obce požádat o zápis bytových 
jednotek v čp. 189 včetně pozemků parc. č. st. 
417, parc. č. 1351/22 a 1351/26 do katastru 
nemovitostí. 
	z schvaluje zástupcem vlastníka lesů Obce Kláš-

terec nad Orlicí v Honebním společenstvu Pas-
tviny Bc. Lenku Ševčíkovou
	z bere na vědomí informaci o možnosti zapojení 

se do projektu Orlicka pro předcházení vzniku 
biologicky rozložitelného odpadu. Bude učině-
na poptávka zájmu občanů o kompostéry.
	z bere na vědomí a souhlasí s aktualizací projek-

tových záměrů MŠ a ZŠ v rámci MAP – MAS 
Orlicko, z. s.
	z

Celé znění zápisu a usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro občany k  nahlédnutí na obecním 
úřadě, celé usnesení je zveřejněno na www: 
klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce 

Mobilní rozhlas Klášterec nad Orlicí
Vážení občané,
registrujte se do služby MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas, díky které vás můžeme efektivně infor-
movat přímo do vašeho telefonu. Služba je zdarma!

Co vám přihlášení do MUNIPOLIS přináší?
	z Upozornění na krizové události – výpadky energií, blížící se vichřice, dopravní uzavírky,  

 varování před podomními prodejci, apod.
	z Novinky a důležitá upozornění z úřadu 
	z Pozvánky na kulturní a sportovní akce
	z Mobilní aplikaci samosprávy s užitečnými funkcemi

Oficiální aplikaci MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas naší samosprávy si můžete stáhnout přímo na 
App Store nebo Google Play, nebo z www stránek obce. Poté si stačí přidat naši obec Klášterec 
nad Orlicí a budete mít informace vždy po ruce.
S přihlášením do aplikace vám na Obecním úřadě rádi pomůžeme.
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Není to tak dávno…                                                   ( 93 )
(dvojkové roky)

Každý z nás se někdy rád ohlédne a občas nevěřícně kroutí hlavou, jak ten čas letí. Dnes Vás pozvu na 
procházku výročními daty z naší minulosti, většinou vzdálených jen několik desetiletí. Začněme rokem 
1342, kdy byla v Praze zahájena stavba Svatovítského chrámu.
1452 -  v Klášterci byl znovu vystavěn kostel
1592 -  28.3. se narodil učitel národů Jan Ámos Komenský
1822 -  22.3. se narodil v Třebešové u Rychnova n.K. farář František Chaloupka
1832 -  v Klášterci zahájena stavba nové školy (dnes Živa) – stavěl ji zedník Josef Ledvina
1852 -  17.10. v Klášterci slaveno vůbec 1. Posvícení – připomenutí 400 let od výstavby kostela
1862 -  18.9. první zaznamenaný požár na Rychtě. Nic se nezachránilo, shořel i dobytek
1872 -  v Žamberku postaveno nádraží
1882 -  první telefonní přenos v Praze
1882 -  založena hasičsko-tělocvičná jednota v Kunvaldu
1892 -  v Klášterci nastoupil učitel Antonín Lyer, rodák z Kunvaldu.
1892 -  12.9. započato se stavbou silnice z Klášterce od mostu do Pastvin
1892 -  škola opatřila venkovní tělocvičné nářadí – vyrobil truhlář Karel Kodytek č. 28
1902 -  6.2. Klášterec přeletěl balon s arcivévodou Leopoldem a chotí Blankou na cestě z Vídně do Vra-

tislavi, 7.7. hořelo ve Zbudově u Pšondrů 36, 23.7. shořelo č. 132 Josefa Jireše
1912 -  10.4. vyplul Titanik a o čtyři dny později se potopil 
1922 -  zemřel učitel a muzikant Antonín Lyer
1932 -  vystavěna rozhledna na Rozárce, 19.6. otevřena chata na Čiháku, 30.9. shořela Rychta, Su-

chomelovi a Häuslerovi, 31.10. zemřel vyhlášený muzikant Antonín Hovad, zvaný též basa Jíra 
nebo Jíra muzikant

1942 -  od 15.6. jsme okres Rychnov n.K. a vše musíme psát německy
1952 -  4.3. zemřel oblíbený učitel, řídící a divadelník Stanislav Jiří Seifert
1962 -  spadla pazderna u č. 81, tím skončily v Klášterci pazderny

Nad některými daty se musím zastavit. Naše posvícení je letos už stosedmdesáté. Větší údiv však vyvo-
lává stavba silnice do Pastvin 1892. O pouhé čtyři roky dřív byla dokončena vůbec první silnice z Kláš-
terce do Žamberka. Silnice do Petrovic a Kunvaldu vznikly až v první dekádě 20. století. Pastviny neměly 
do roku 1936 jiné spojení se Žamberkem než přes Klášterec nebo Nekoř. Ještě o pár desítek let zpět ne-
byly silnice nikde, totéž platí o mostech. Ze Žamberka začaly jezdit vlaky roku 1872. Po jakých cestách 
putovali s obřími náklady mnohokrát vzpomínaní klášterečtí haluzáci? Také víme, že v těch časech lidé 
neznali bicykl a všechny cesty vykonávali pouze pěšky naboso, ojediněle s koňským potahem. A ta doba 
není nijak moc vzdálená, vždyť v ní žili naši pradědové. Já vím, i Napoleonovy armády došly z Francie 
do Moskvy pěšky …
Ještě jedno výročí sluší připomenout. Letos uplynulo 200 let od narození faráře Chaloupky. Jak vzácný 
člověk to byl, co znamenal pro Klášterec, to ví jen pár lidí v Klášterci, věděl to i Alois Jirásek a další význační 
lidé. Co takhle uspořádat kulturní večírek v krásném obřadním sále Obecního úřadu k uctění velikána? 
Máme dost energie k organizování různých jiných zábavných akcí, myslím, že bychom zvládli i tuto.

 Miloš Sibera

Jak to vlastně všechno bylo a jak to asi bude dál v Pastvinách
Když jsem v jarních měsících zvažoval svou kandidaturu do zastupitelstva, nemohl jsem nena-
razit na jakousi bilanci a vyhodnocení uplynulých 8 let, kdy mi byla dána důvěra a propůjčena 
funkce starosty Pastvin. Nechtěl jsem toto mé sdělení psát a zveřejňovat před volbami, mohlo 

by to zbytečně mít nádech kampaně. Pro ty, kdo sledují dění v obci a občas si přečtou na úřední desce 
usnesení, to nejsou žádné novinky. Naopak je to nudný výčet některých realizovaných věcí.

Není možné zde zmínit všechny projekty, projektíky, opravy a rekonstrukce, ale pro zajímavost  
si dovolím lehké shrnutí těch větších a zásadnějších. Moje mise starosty (samozřejmě společně  
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se všemi zastupiteli) začala na podzim 2014. Obec byla funkční a v  dobré finanční kondici, na účtu  
cca 2 mil. korun. Budova SC Škola čerstvě po rekonstrukci a obecní komunikace většinou v  zásadě 
opravené. Nějaké projekty v běhu, některé v přípravě a něco ve fázi nápadu. Zkrátka po mém předchůd-
ci JUDr. Koubíkovi bylo na co navazovat. Zkusím tady realizované věci, u kterých jsem byl, rozčlenit  
do několika základních kapitol:

Územní plán + pozemky: byl zpracován nový Územní plán (realizace 3 roky), nyní probíhá již změna 
č.3, pozemky důležité pro obec (např pod obecními komunikacemi) byly a jsou průběžně vykupovány.

Komunikace: byla provedena generální oprava povrchu komunikace na Vitanově směrem na Adam, 
generální oprava opěrných zdí propustků na komunikaci ke hrázi do Nekoře, oprava povrchu parkovi-
ště pod Formankou, oprava komunikací U Kapličky, připraven projekt (Stavební povolení) komunika-
ce k nové zástavbě nad centrem obce, v přípravě je projekt opravy (výstavby) komunikace k zástavbě  
u hřbitova, byl zpracován pasport komunikací.

Veř. osvětlení: probíhá průběžná obměna svítidel (cca 2/3 hotovo) za účelem snížení energetické 
náročnosti, část VO v lokalitě Na pláži a Bouch. kopec je kompletně nová, byl zpracován pasport VO.

Autokempy: ATC Šlechtův palouk – dokončení (2 a 3 etapa) modernizace a rekonstrukce interiérů 
10 chatek, rekonstrukce venkovního osvětlení areálu ATC, výměna zastřešení terasy restaurace a toa-
let, proběhla průběžná obměna vybavení kuchyně restaurace. ATC Kaplička – terénní úpravy teras pro 
stany včetně zpevněné plochy pro parkování, výměna zastřešení terasy u stánků, komplet rekonstrukce  
el. sloupků pro připojení karavanů, probíhá rekonstrukce sprch.

Veřejná prostranství: byly vybudovány nové čekárny na zastávkách BUS (v centru dokonce opako-
vaně 2 x, ta první byla zničena požárem), proběhla celková rekonstrukce objektu infocentra, bylo vybu-
dováno dětské hřiště v centru a sportovní víceúčelové hřiště, proběhla oprava nosné konstrukce střechy 
na hasičárně včetně kompletní výměny krytiny, proběhlo odborné ošetření našeho památného stromu 
Vejdova lípa, projekt obnovy retenčky U kanálu byl aktualizován – vydáno Stavební povolení.

Odpadové hospodářství: postupná obměna kontejnerů (nyní splněno 80 %), průběžné doplňování  
a vybavování sběrných stanovišť za účelem separace komunálního odpadu.

Komunální technika: proběhl nákup svozového vozidla na bioodpad včetně kontejnerů a nákup  
sekacího traktoru Kubota.

Vodovod: proběhla rekonstrukce několika šachet, připraven projekt k realizaci dálkového monito-
ringu funkčnosti systému a naplněnosti vodojemů, zpracováno zaměření vodovodního řadu včetně  
pasportu, je plněna zákonná povinnost tvorba fondu oprav vodovodu.

Kanalizace: projekt odkanalizování obce – vydáno Stavební povolení, provedena revize a vyčištění 
dešťové kanalizace v centru

Budova restaurace Na Vleku: I. etapa - výměna střešní krytiny, II. etapa - oprava a nátěr fasády včet-
ně výměny vchodů a některých oken, součástí akce byla i obměna venkovního osvětlení areálu.

Hřbitov: byla realizována oprava obvodové zdi, oprava budovy kaple (fasáda, okna, dveře), vybudo-
vání nového chodníku ke kapli.

Obecní lesy: hospodaření v  souladu se stanovenými osnovami, zvládnutá kalamita (Kyryl 2015), 
zvládnutá kůrovcová kalamita (2020 – 2021), lesy jsou v dobré kondici.

Byl zpracován a aktualizován strategický dokument Program rozvoje obce, pořízen a průběžně plněn 
daty – elektronický mapový portál G-Obec

Cca 80 % výše uvedených projektů bylo realizováno za pomoci nějaké dotace (ne vždy žadatel uspěje, 
někdy bylo nutné žádat i opakovaně), musím zde tedy zmínit že příprava a podávání žádostí o dotaci 
vyžaduje někdy značné úsilí. Další fakt, který je třeba si uvědomit, že příprava a realizace projektu někdy 
trvá pár měsíců a někdy i roky.

Zkusím–li to dát do čísel, rozhodně jsme za ty dvě volební období proinvestovali v rámci výše uvede-
ných projektů částku někde mezi 15 a 16 mil. (do toho samozřejmě nepočítám běžné nutné výdaje na 
chod obce) Možná to bude i vyšší částka, ale to asi není tak důležité. Určitě i zde platí staré známé: „Vždy 
je možné věci dělat lépe a účinněji. Vždy je možné dosáhnout lepších výsledků“. Přesto si myslím, že se 
zastupitelé v období 2014 – 2018 a 2018 - 2022 nemají za co stydět a v začínajícím období 2022 – 2026 
máme na co navazovat. Před námi (pouze z těch větších projektů) je s přihlédnutím na aktuální nejistou 
dobu v ekonomice i ve stavebnictví například realizace opravy (výstavba) komunikace k nové zástavbě 
nad centrem obce, oprava komunikace k zástavbě u hřbitova, rekonstrukce suterénu budovy SC Škola 
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včetně řešení izolace, příprava projektu výměny krytiny budovy SC Škola včetně snížení energetické ná-
ročnosti objektu, dále potom třeba volba dalšího postupu v připraveném projektu odkanalizování obce.

K 1.10.2022 je na našich obecních účtech více než 15 mil. korun. Z odborného hlediska je s přihléd-
nutím k velikosti obce a našeho ročního rozpočtu tato částka nepřiměřeně vysoká. Vznikla odpovědným 
hospodařením zastupitelstva s vizí, že nás čeká realizace a dofinancování stavby kanalizace. Realizace 
kanalizace byla pozastavena, rozhodnutí jak naložit s našetřenými obecními prostředky bude dalším 
úkolem nového zastupitelstva. 

Možná trochu obšírně a hodně zjednodušeně jsem se pokusil shrnout jak to vlastně všechno bylo a jak 
to asi bude dál. Tedy informovat Pastviňáky na co bude nové zastupitelstvo navazovat a čím zásadním 
se bude v následujících měsících zabývat. Tento způsob předání informací Vám občanům mi přijde sro-
zumitelnější a praktičtější, než vymýšlení nějakého předvolebního programu.

L. Škůrek, končící – začínající starosta

Vážení čtenáři, pastvinští voliči
Všichni jsme si v týdnech před volbami a ve dnech voleb samotných užili volebních informací, tiskových 
prohlášení, statistik, grafů a zpráv až nad hlavu. Přesto si dovolím k volbám do zastupitelstev obcí se 
krátce vrátit. Chci jen poděkovat za Vaši účast. Přesto, že jsme v Pastvinách dali dohromady pouze jed-
nu kandidátní listinu, byla Vaše účast počtem hlasujících srovnatelná s volbami v roce 2018. Výsledek 
dává zvoleným zastupitelům dostatečný mandát a ujišťuje nás, že máme Vaši důvěru. Za všechny zvo-
lené nezávislé kandidáty, ochotné obci a jejím občanům věnovat v průběhu následujících 4 let svůj čas  
a pro obec pracovat, tímto děkuji za Vaše hlasy. Všichni jsme s  kandidaturou souhlasili s vědomím,  
že nikdy není možné zavděčit se všem. Naším cílem je především řádná péče o obecní majetek, rozvoj obce  
a zabezpečování potřeb občanů. Doufám tedy, že Vaši důvěru nezklameme.

L. Škůrek, končící – začínající starosta

Zápis z jednání zastupitelstva Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice ze dne 16. 8. 2022

Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Hovad Martin, Břízová Marcela
Omluveni: Rous Antonín ml., Fišer Dušan
Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1. Program jednání + kontrola z minula
Starosta seznámil s programem jednání a požádal 
o hlasování o programu.
1. Kontrola z minula
2. Žádost pana Vybírala (Připojení plánované vý-

stavby na vodovod obce) 
3. Zadání nového územního plánu obce České Pe-

trovice
4. Žádost manželů Šťastných (Připojení na obecní 

vodovod)
5. Revokace usnesení schválení rozpočtu obce na 

rok 2022 (oprava výdajů)
6. Sběrný dvůr
7. Projednání žádostí o byt na čp. 27
8. Různé

Návrh usnesení 01/08/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje program zasedání.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 01/08/2022 bylo schváleno.

2. Žádost pana Vybírala (Připojení plánované 
výstavby na vodovod obce)
Starosta informoval zastupitele o podané žádosti 
pana Vybírala na připojení plánované výstavby na 
vodovod obce.
Návrh usnesení 02/08/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje žádost pana Vybírala na 
připojení k obecnímu vodovodu.
Hlasování: 0 x 7 x 0
Usnesení 02/08/2022 nebylo schváleno.

3. Zadání nového územního plánu obce České 
Petrovice (návrh zadání)
Zastupitelé se seznámili s návrhem zadání nového 
územního plánu. Proběhla diskuze a připomínko-
vání k některým bodům (upřesnění budov, součin-
nost pánů Hovada a Žďárského při jednáních, atd.).
Návrh usnesení 03/08/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje návrh zadání územního 
plánu.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 03/08/2022 nebylo schváleno.
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4. Žádost manželů Šťastných (Připojení na 
obecní vodovod)
 Starosta informoval zastupitele o podané žádosti 
manželů Šťastných na připojení k vodovodu obce. 
Je to rekreační objekt bez trvalého bydliště, jsou 
momentálně připojeni na studnu. Nové přípojky 
pro chalupáře jsou dočasně pozastaveny
Návrh usnesení 04/08/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje žádost manželů Šťast-
ných na připojení k obecnímu vodovodu.
Hlasování: 0 x 7 x 0
Usnesení 04/08/2022 nebylo schváleno.

5. Revokace usnesení schválení rozpočtu obce 
na rok 2022 (oprava výdajů)
 Zastupitelé byli informováni o nutnosti revoka-
ce – opravy usnesení číslo 02/12/2021při schva-
lování rozpočtu na rok 2022. Dle auditu nesmí 
být v  rozpočtu částky, jež plánujeme financovat 
úvěrem, který prozatím nemáme sjednaný. Přija-
li jsme opatření k  nápravě a snižujeme plánova-
né výdaje na ČOV financování z 10 130 000,- na 
4 000 000,-. 
Návrh usnesení 05/08/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje revokaci usnesení při 
schvalování rozpočtu a opravení částky ve financo-
vání ČOV na rok 2022.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 05/08/2022 bylo schváleno.

6. Sběrný dvůr
 Starosta shrnul již provedené práce na budoucím 
sběrném dvoře v teletníku. Jsou koupená vrata, je 
provedená elektroinstalace. Nyní chybí stavební 
úpravy a omítky v  prostorách používaných pro 
sběrný dvůr, betonáže a vybourání starých vrat. 
Práci provede firma pana Halíře z Králik opravu-
jící kapličku. Předpoklad potřebné investice pro 
dokončení prací je cca 200 000,-.
Návrh usnesení 06/08/2022: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice schvaluje investici v  hodnotě 
200  000,- na dokončení prací na sběrném dvoře 
v teletníku.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 06/08/2022 bylo schváleno.

7. Projednání žádostí o byt na čp. 27
 Starosta předložil zastupitelům aktualizované 
žádosti p. Verichové a p. Portové na pronájem 
obecního bytu čp. 27. Je potřeba dokončit práce 
v bytě a k pronájmu by byl od 1. 10. 2022. Dané 
podmínky k pronájmu jsou: jeden nájem dopředu, 
nájem 32,- za m² plus rozpočítání nového vybave-

né, k bytu přináleží úklid tělocvičny, první nájemní 
smlouva bude uzavřena na jeden rok. Starosta dal 
hlasovat a schválena byla žádost p. Portové.
Návrh usnesení 07/08/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje za daných podmínek žá-
dost p. Portové na pronájem bytu v čp. 27.
Hlasování: 6 x 0 x 1
Usnesení 07/08/2022 bylo schváleno.

8. Různé
 Starosta informoval zastupitele o telefonátu 
z  úřadu Správy nakládání vojenského majetku. 
Zda jako obec trváme na žádosti o bezúplatném 
převodu z roku 2004. 
Návrh usnesení 08/08/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje trvání žádosti na bez-
úplatný převod z roku 2004.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 08/08/2022 bylo schváleno.

Zapsala Jitka Brandejsová

1. ročník série večerních výstupu podél naučné 
stezky k rozhledně Amálka V měsíci srpnu se ve 
Sportareálu České Petrovice konaly dva ze tří plá-
novaných výstupů na rozhlednu Amálka. Jeden 
výstup se musel bohužel díky silnému dešti zrušit. 
Oba sobotní večery se konaly v duchu pohádko-
vých postav, na které se děti velice těšily. Výstup 
začínal u Říše vody, kde účastníci museli společně 
s živým vodníkem plnit první úkol. Na dalších ze 
šesti stanovišť na děti čekali například čert, ledová 
královna, babka kořenářka, slunce, mlynář nebo 
lesní víla. Děti společně s pohádkovými postavami 
plnily aktivity, za které sbíraly razítka a po splnění 
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všech úkolů je na rozhledně přivítala samotná víla 
Amálka s malým dárečkem. Vše se neslo v příjem-
né pohádkové atmosféře při nádherném západu 
slunce. Účast na každém z výstupů byla více než 
úžasná a přišlo dohromady na obě akce okolo 160 
osob. Na to, že se konal teprve první ročník, jsme 
byli návštěvností velice mile překvapeni. Do dal-
ších ročníků plánujeme různé tématické výstupy, 
aby se děti mohly těšit na rozmanitá dobrodruž-
ství. Děkujeme návštěvníkům a všem, kteří se na 
akci podíleli. Akce proběhla za finanční podpory 
obce Č. Petrovice. 

Za team Sportareálu České Petrovice 
Lucie Sodomková Baierová
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Horňácké slavnosti 2022
Dalo by se říci, že je již téměř tradicí, že se vždy 
v termínu okolo sv. Václava na horním konci naší 
krásné vesničky Klášterec nad Orlicí něco děje. 
Nejinak tomu bylo i letos. Tento rok se sešlo vel-
ké množství starousedlíků, chalupářů, místních i 
přespolních dne 24.září L.P. 2022.
Náš velký podporovatel a tvůrce našich plakátů 
Ing. Josef Šroler vždy říká: „Pánové udělat jednu 
skvělou akci, není zase tak těžké. Ale zopakovat 
úspěch a nepolevit na kvalitě, to je již umění.“ Pev-
ně věříme, že všichni, kteří letos na Horňák přišli 
nebyli zklamáni. A že účastníků nebylo málo.
Každým rokem se zamýšlíme v kruhu nejbližších 
přátel Horňáku, co by mělo být hlavním vrcholem 
aktuálního ročníku? Co udělat, aby se opět poda-
řilo vytvořit akci, která bude přesahovat pomysl-
né hranice pouhého setkání přátel nebo prostého 
posezení u dobrého pivka či něčeho dobrého k za-
kousnutí. A tak se vždy sejdeme v našem Horňác-
kém zázemí u Veterána v horách. A diskutujeme. 
A navrhujeme. A skáčeme si do řečí. A trochu pije-
me pivo … Výsledek je vždy jedinečný. Myšlenka, 
která nejvíce rezonuje všemi přítomnými a hlav-
ně, která nejvíce naplňuje náš společný cíl. A tím 
je bezesporu nadčasové emocionální či materiální 

dílo, které z daleka přesahuje aktuální období či 
krátký časový úsek. V minulosti jsme vysadili lípu, 
při příležitosti 100 let od založení naší republiky. 
Vysvětili jsme sošku sv. Františka. A nám všem, 
vytvořili překrásný horňácký znak, který hrdě zdo-
bí mnohá stavení na horním Klášterci.
Letos jsme si přáli zatraktivnit místo, které by 
mohlo být cílem procházek mnohých Klášteráků, 
ale také turistů, kteří s velkým respektem obdivují 
krásy naší vesnice i přírody ve které se naše obec 
nachází. Přáli jsme si najít místo, ze kterého bude 
krásný výhled široko daleko. Místo, kde se bude 
moci pocestný zastavit a to nejen fyzicky, ale i 
mentálně a využít tohoto časoprostoru k rozjímá-
ní a uvědomění si radosti okamžiku, ve kterém se 
právě dotyčný nachází. Nejen místo, ale také vlast-
ní dílo mělo evokovat vztah k Horňáků a jeho his-
torii. Po několika sezeních a několik pivech přišel 
nápad zrealizovat vyhlídku ve formě imitace lávky, 
která dříve spojovala Horňák se zbytkem vesnice. 
Ano, „Holubářova lajc“, jak všichni starší tuto 
lávku nazývají a mnozí ještě pamatují. Nápad byl 
schválen. Lávka bude symbolizovat nejnižší místo 
Horňáku a bude umístěna na jeho nejvyšším mís-
tě. Rovněž tvar a materiál zcela zapadal do nápadu 
vytvoření „Horňácké vyhlídkovny.“
Franta Faltus sehnal starší fotky lávky a tím byl 
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jednoznačně založen základní stavební kámen. 
Nápad byl a nyní to hlavní. Kdo lávku vytvoří a 
kde seženeme materiál? „Jasně, musí to být z je-
dle, aby to dlouho vydrželo,” znělo Veteránovou 
garáží. Myšlenka skvělá, ale kde před létem tako-
vé jedlové dřevo sehnat? Aktivovali jsme všechny 
naše známé kontakty po hajných, polesných a 
také po pilách. Zajeli jsme do Mistrovic, Orliček 
a mnohých dalších pil na doporučení. Cestou 
zpět jsme ještě zkusili štěstí na pile u pana barona 
Parische. A bylo skoro vyhráno. Neměli jedli, ale 
měli modřín. Modřínové dřevo nám Franta Faltus, 
Tonda Mlynář a Pavel Severýn schválili. Právě tito 
zmiňovaní odvedli úžasný kus práce a celou lávku, 
tak jak jsme jí následně odhalili a kdykoliv nyní 
můžeme spatřit, společně vytvořili na zahradě pod 
krásným srubem Pavla Severýna.
Lávka byla téměř hotová a my jsme začali připra-
vovat místo pro usazení. Po nečekaných kompli-
kacích s místem nové vyhlídky, se nám podařilo 
nalézt nejlepší místo. Lepší jsme si nemohli přát. 
A hlavně toto místo vlastní člověk, plně podporu-
jící naše projekty a podporující život na Horňáku 
i v  blízkých Potocích. Tento skvělý člověk, který 
se slovy: „To je skvělé, že právě zde bude něco, co 
bude k prospěchu a radosti lidí.“ Tento patron, 
kterému bych chtěl tímto ještě jednou poděkovat, 
je Jirka Suchodol pocházející z Potoků.
Vše je připraveno. Je tedy možné vybudovat zá-
zemí pro několik stovek účastníků a připravit vše 
tak, aby se všichni dobře bavili, na chvíli se spo-
lečně na Horňáku zastavili a mohli se podělit o své 
příběhy se svými známými či sousedy.
Od rána, dne 24.9. je na Horňáku velmi živo. 
Dolaďují se poslední detaily. Místní přinášejí na-
pečené buchty či jiné pochutiny, kterými si bu-
deme moci všichni krásné odpoledne zpestřit. Ve 
14:00 je vše nachystáno a IV. ročník Horňáckých 

slavností může začít. Slavnostní odhalení „Hor-
ňácké vyhlídkovny.” Stručný popis opracování 
dřeva a příběhů spojených se vznikem lávky až po 
slavnostní křest v podání paní starostky byl jedi-
nečný zážitek. Ve vzduchu bylo cítit nadšení z ce-
lého projektu a radosti, které umocnil zpěv státní 
hymny v podání zcela jedinečné Olinky Kaláško-
vé. Po zátěžovém testu, po mnohých fotografiích 
a po pozitivních komentářích k nové lávce se celý 
průvod vydal směrem ke sv. Františku. Cestou se 
hodně diskutovalo. Upřesňovalo se, který kopec v 
dáli nyní můžeme vidět nebo které město je tím či 
oným směrem.
Na křižovatce U Františka na všechny čekalo vel-
ké množství občerstvení a již velmi bujará nálada. 
Zvuk harmoniky v podání Miloše Sibery a Jose-
fa Šrolera rozezpíval mnohé přítomné. Výstava 
fotografií v chaloupce U Františka připomněla 
mnohým bližší či vzdálenější historii. Veškeré 
fotografie zasvěceně popisoval Olda Dvořák, 
který si veškerý materiál připravil a rovněž za-
jistit celou prezentaci. A to již na stráni začínaly 
bublat motory traktorů, traktůrku a jiných nejen 
zemědělských pomocníků. Krásná ukázka místní 
techniky obohacená komentářem vlastníků stro-
jů byla zpestřením pro všechny. Spanilá jízda po 
zatravněné stráni vykouzlila úsměv na tváři i těm, 
kteří školní lavice již dávno opustili. Všem zúčast-
něným rovněž ještě jednou děkujeme a přejeme 
jejich technice ještě hodně dlouhá léta provozu.
Odpoledne se začalo naklánět k večeru a pivo 
teklo proudem. Zpívalo se. Jedlo se. Radovalo se. 
Zkrátka bylo dobře, a tak tomu má být. A to nejen 
na Horňáckých slavnostech, ale mnohem častěji. 
Veselý večer se protáhl až do časných ranních ho-
din a mnohým se nechtělo ani domů. 

Pevně věříme, že Horňák si nachází stále pevněji 
své místo na mapě v údolí překrásné Divoké Or-
lice. Nejen příroda, ale hlavně lidé, kteří zde žijí, 
pracují nebo přijíždějí za odpočinkem vytvářejí 
toto místo okouzlující a inspirativní. Je radost 
vidět opravená stavení, vidět nově vznikající cha-
loupky a vidět děti běhat po loukách. 

Je radost žít na Horňáku a díky přátelům pořádat 
skvělé akce jako jsou Horňácké slavnosti. Je mi ctí 
spolu s Tomášem Bartošem, Martinem Luxem, 
Faltusovými, Mlynářovými, Severýnovými, Dvo-
řákovými, Fiedlerovými, Luxovými , Doležalový-
mi a mnohými dalšími poděkovat všem za podpo-
ru celého Horňáku.

Míra Jirčík
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Běh údolím Orlice 2022
Máme za sebou 34. Běh údolím Orlice. Vyšel nad 
očekávání dobře. Počasí mnohem lepší než před-
pověď, počet závodníků větší než očekávání, spor-
tovní hodnota tradičně velmi dobrá. Jen tratě byly 
po deštích těžké, kluzká tráva, bahnité úseky a ani 
stavba kanalizace se tratím úplně nevyhnula. 
Ale popořádku. Podle předpovědi mělo být vlhko 
a začít pršet, ve skutečnosti pršelo večer a noc 
před závodem, během závodu bylo čím dál lépe, 
tepleji, bezvětří a na vyhlašování vítězů se dívalo  
i sluníčko. Zvěsti z jiných závodů mluvily o niž-
ších počtech závodníků, hlavně proto, že žactvo 
se díky covidu přestalo věnovat sportu. To se ne-
potvrdilo, účast byla vyšší než v minulých dvou 
letech, celkem 220 závodníků. Tratě byly opravdu 
po deštích těžké, což vyústilo v diskusi, zda tratě 
pro nejstarší ročníky nezkrátit a opět přišly návr-
hy na návrat tratí na Horní konec. Ani po více než  
15 letech se na tamní hezké tratě nezapomíná. 
Po loňské vynechávce se na naše tratě vrátili mla-
dí závodníci z Fenixu Jeseník a Atletiky Žamberk.  
I mezi dospělými jsme viděli řadu známých tvá-
ří, kteří několik let dávali přednost půlmaratonu 
v Hradci. O to více těší, že se v této konkuren-
ci neztratili naši borci ze Sokola Klášterec.  
Svěřenci trenéra Zdenka Kristejna vybojovali 
hned 4 medaile, Bára Krejsová a Adam Friml 
bronzové a Tadeáš Vašina s Jirkou Kristejnem 

zlaté. Gratulujeme! Zajímavé bylo, že vítězové ve 
většině kategorií doběhli se značným náskokem, 
ale o druhé místo byl zpravidla boj až do cílové 
rovinky. U žen se opět potvrdilo, že nezáleží na 
mládí ale na zkušenostech a nejrychlejší časy za-
běhly vesměs závodnice nad 40 let. Vítězkou se 
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stala Kateřina Pirklová, která údajně začala bě-
hat až v 39 letech! V mužích byli naopak nejrych-
lejší ti nejmladší, celkovým vítězem se stal Filip 
Záveský z Iscarex Č. Třebová, účastník mistrov-
ství ČR a dříve i Mistrovství Evropy a světa v bě-

zích do vrchu. Na podrobné výsledky se podívejte 
na webu sokolklasterec.cz. 
Díky všem závodníkům za účast, pořadatelům za 
odvedenou práci a první říjnovou neděli 2023 na 
shledanou.  
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Sokolský oddíl cvičení rodičů s dětmi se nám rychle rozrůstá a nyní máme už 
kolem 30 malých členů, převážně předškoláků. Rádi bychom se s vámi také po-
dělili o radost z výhry v soutěži Hýbeme se hezky česky, pořádané Českou obcí 
sokolskou a společností 

Penny. Hlavně díky vaší podpoře v hlasování, 
za kterou vám velmi děkujeme, se pro náš malý 
oddíl podařilo získat 15 000 Kč. Výhru využi-
jeme ke koupi sportovního vybavení, aby naše 
setkávání bylo co nejvíce rozmanité. Budeme 
se snažit i nadále vést děti hravou formou ke 
sportu. Pokud byste se k nám chtěli přidat, se-
tkáváme se každý čtvrtek v 15.30 v sokolovně.

Jana Štefková a Pavla Fišerová 
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ZAČÁTEK ŠKOLNÍHO ROKU V MATEŘSKÉ ŠKOLE

HASIČI
Kdo sleduje stránky Hasiči Klášterec nad Orlicí 
na našem Facebooku, tak pro Vás nebude to, co 
píši zřejmě žádnou novinkou. Krátké shrnutí léta 
a podzimu z pohledu sportu a dětí ale sdělím i zde. 
Na všech závodech v našem okolí jste v letních mě-
sících mohli potkat družstva z Klášterce nad Orli-
cí. Konkrétně družstvo mužů a žen, ale nenechte 
se zmást. Obě tato družstva mají věkový průměr 
pod 20. Co je ale ještě lepší, jsou jejich umístění. 
Většinou si alespoň jedno družstvo po nějaké té 
medaili sáhlo! S  těmito výsledky se určitě mno-
hem lépe trénuje a účastní závodů, takže věřím, že 
ani o jednom z týmů neslyšíme naposledy. 
Ve stejném duchu se zadařilo i starším žákům na 
závodech v  Chocni. V  požárním útoku a štafetě 
4x60 si vybojovali 3.místo. Já, jako vedoucí mám 
z  tohoto výsledku o to větší radost, jelikož to byl 
poslední závod tohoto týmu v daném složení, a jak 
lépe se s kategorií žáků rozloučit než medailí. Část 

tohoto zmiňovaného družstva přešla do dorostu, 
kde nedali v podzimním branném závodě (závodu 
požárnické všestrannosti) šanci žádnému jinému 
týmu a ze závodů v Bystřeci se vrátili s první příč-
kou. 
V Bystřeci se závodů účastnilo i družstvo starších 
žáků (16. z 51 týmů) a mladší (20. ze 44 družstev). 
Oba tyto výsledky jsou výborné. Budeme ale dál 
trénovat a věřit, že se podaří následovat předchozí 
výsledky a opět se propracujeme ještě výše. 
Mimo závody jsme si v létě stihli užít tábor. Letos 
v  Cháborech v  počtu 20 dětí + vedoucí. Někdy 
v průběhu zimních měsíců bych se k táboru ráda 
vrátila alespoň fotkami na nástěnce, takže kdo pů-
jdete kolem Kovárny, zastavte a podívejte se. Stej-
ně tak tam budou vyvěšeny i informace ohledně 
sběru papíru, jelikož momentálně máme z výkupu 
surovin informaci, že je sběr zastaven. Když dojde 
ke změně, budu o tom jako první informovat právě 
tam. 

Petra Luxová
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Setkání deváťáku s prvňáčky
Ve čtvrtek 29. 9. 2022 si klášterečtí žáci deváté 
třídy zkusili, jaké to je být učiteli prvňáčků. Ráno 

Po prázdninách jsme mezi sebe přivítali nové kamarády, do třídy Kačenek dochází 22 dětí a do třídy 
Žabiček 28 dětí. Seznamujeme je s chodem školky, společně si hrajeme a učíme se novým věcem. Rádi 
pozorujeme podzimní přírodu, tvoříme z přírodních materiálů, chodíme na zahradu i na procházky.
V pondělí 19. září v mateřské škole proběhla logopedická pohádka „O líném jazýčku“, na kterou byli 
přizváni také prvňáčci. V úterý 11. října jsme se vypravili se staršími dětmi autobusem do Žamberka, 
kde jsme v Divišově divadle shlédli pohádku „O Koblížkovi“.

Velmi děkujeme rodičům za sponzorské dary v podobě papírenského zboží a pokojových květin, které 
nám zpestřují prostory celé školky.                                                                                  kolektiv MŠ

se sešli v první třídě a každý si vybral svého ma-
lého kamaráda. Probíhala půlená hodina, proto 
každá dvojice společně vyplňovala pracovní list 
z  matematiky a českého jazyka. Pak následovala 
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výtvarná výchova, kde si všichni vzájemně obkres-
lovali ruce a složili z nich květinu. Celé dopoledne 
se prvňáčkům i deváťákům líbilo a určitě nebylo 
poslední.
Jitka Kalousová, Natka Hejkrlíková, Sára Kubíčko-
vá, Eliška Kalousová, Adéla Břízová, Kája Páchová

Ve středu 21. září 2022 se v Králíkách uskutečnil 
pátý ročník branného závodu – Memoriál četaře 
Arnošta Hrada, kterého se zúčastnili žáci pěti 
škol z blízkého okolí. Tuto soutěž připravilo Kraj-
ské vojenské velitelství Pardubice společně s vojá-
ky pěší roty Aktivní zálohy Krajského vojenského 
velitelství Pardubice, kteří v průběhu soutěže po-
máhali na jednotlivých stanovištích a se samotnou 
organizací.
Celý závod měřil 3,5 km, první část vedla 700 
metrů dlouhou chodbou tvrze Hůrka a potom 
následoval výstup 260 schodů do otevřeného te-
rénu. Cestou do cíle k pěchotnímu srubu K-S 14 
soutěžící plnili různé úkoly, např. výměna kola u 
auta, transport zraněné osoby. V cíli je čekaly další 

disciplíny – hod granátem na cíl, střelba ze vzdu-
chovky, vědomostní test a topografie.
Naši školu reprezentovala 2 družstva v  kategorii 
druhého stupně. Družstvo „deváťáků“ obsadilo 
první místo a družstvo složené z  žáků 7., 8. a 9. 
ročníku obsadilo čtvrté místo. 

Všem žákům děkujeme za příkladnou 
reprezentaci naší školy.


